
1 

 

PROTOKÓŁ Nr  0012 .6.4.2012 
z posiedzenia  

Komisji Kultury i Sportu 
w dniu  19 kwietnia 2012 r.  

 
Miejsce posiedzenia  sala nr 110 
Czas posiedzenia  godz. 15.00-16.15 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie komisji oraz zaproszeni goście, zgodnie               
z załączonymi listami obecności. W posiedzeniu nie uczestniczył Przewodniczący 
Komisji Andrzej Matusiak – usprawiedliwiony.  
 
Porządek obrad 

1. Otwarcie posiedzenia 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Sprawy bieżące: 

• projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój na lata 2012-2040,  

• projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVIII.155.2011 Rady Miasta 
Jastrzębie-Zdrój z dnia   22 grudnia 2011 roku w sprawie budżetu Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na 2012 rok, 

• skarga Klubu Sportowego Jastrzębski Węgiel na Uchwałę nr IX.81.2011 

4. Funkcjonowanie Klubu Sportowo – Turystycznego Niewidomych i 
Słabowidzących „Cross – Jastrzębie” 

5. Działalność Klubu Tańca Towarzyskiego, 

6. Wolne głosy i wnioski 

7. Przyjęcie protokołu z dnia 22 marca 2012 r.  

8. Zakończenie posiedzenia  

 

Ad. 1 

Otwarcia posiedzenia dokonał Zastępca Przewodniczącego   Komisji –Janusz  
Ogiegło powitał przybyłych na posiedzenie członków komisji oraz zaproszonych 
gości.    

 
Ad. 2   

 
Komisja przyjęła porządek obrad głosami za – 6, przeciw – 0, 
wstrzymujących się – 0. 
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Ad.3 
 

Sprawy bieżące: 

• projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój na lata 2012-2040,  

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 

1. 

• projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVIII.155.2011 Rady Miasta 
Jastrzębie-Zdrój z dnia   22 grudnia 2011 roku w sprawie budżetu Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na 2012 rok, 

 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 

1. 

• skarga Klubu Sportowego Jastrzębski Węgiel na Uchwałę nr IX.81.2011, 

Olga Majkowska 

 - Szanowni Państwo, Klub Jastrzębski Węgiel idzie jakby dwutorowo. Pierwsze 
postępowanie , które wszczął było to wezwanie do usunięcia naruszenia prawa w 
związku z zarządzeniem, którym przyznano 5 klubom sportowym dofinansowanie 
w zakresie rozwoju sportu. Prezydent zadecydował, że zarządzenie jest 
prawidłowe i nie będzie uchylone. W związku z tym KS Jastrzębski Węgiel wniósł 
skargę do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w celu uchylenia zarządzenia. 
Oprócz tego wszczęta została druga procedura. Otrzymaliście Państwo wezwanie 
do usunięcia naruszenia prawa popełnionego przez Radę Miasta w związku z 
przyjęciem uchwały dotyczącej określenia warunków rozwoju sportu. Do Państwa 
trafiła pierwsza część czyli wezwanie do usunięcia naruszenia. Na Sesji została 
podjęta uchwała, że Państwo nie przychylacie się do uchylenia uchwały. W 
związku z tym KS Jastrzębski Węgiel złożył skargę do WSA  za pośrednictwem 
Rady Miasta. Na ostatniej Sesji została podjęta również uchwała, która 
upoważniała Prezydenta Miasta do przekazania odpowiedzi na skargę do WSA , a 
naszego Mecenasa do przygotowania odpowiedzi.  

Komisja zapoznała się ze skargą KS Jastrzębski Węgiel.  

Ad.4 

Funkcjonowanie Klubu Sportowo – Turystycznego Niewidomych i 
Słabowidzących „Cross – Jastrzębie”, 
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Janusz Ogiegło 

 - Witam serdecznie na posiedzeniu komisji. Bardzo proszę powiedzieć czym się 
Państwo zajmujecie? 

Józefa Jóźko 

 - Witam Państwa serdecznie. Jestem Prezesem Klubu osób niewidomych                     
i słabowidzących. Zajmujemy się takimi sportami jak strzelanie z broni laserowej, 
szachy, żeglarstwo, bowling. Jeździmy po całej Polsce na zawody. Otrzymujemy 
częściowo dofinansowanie z Ministerstwa Sportu. Nie dostajemy dofinansowania 
z miasta i mamy o to trochę żalu. Jest punkt w regulaminie mówiący o tym, że 
osoby, które zdobyły tytuł mistrza Polski lub Pucharu Polski otrzymują nagrody. 
Nasi zawodnicy 8 krotnie zdobywali Mistrzostwa. Otrzymujemy  z miasta gadżety 
i puchary. Nasz sport jest dosyć drogi. Organizujemy zawody o Puchar 
Prezydenta Miasta Jastrzębie. Na ten cel otrzymujemy Puchary.  

Janusz Ogiegło 

- W jakiej dyscyplinie są te zawody? 

Józefa Jóźko 

 - W warcabach i strzelaniu laserowym. W tym roku również będziemy takie 
zawody organizować. 

Janusz Ogiegło 

 - Gdzie się odbywa strzelanie laserowe w Jastrzębiu? 

Józefa Jóźko 

 - W Miejskim Ośrodku Sportu i Rekreacji. Strzelanie polega na strzelaniu do 
monitora. Możemy zorganizować taki pokaz. Strzela się na sygnał. Jesteśmy 
młodym klubem, działamy 4 lata. 5 miejsce zajmuje chłopak całkowicie 
niewidomy w strzelaniu laserowym. Zdobyliśmy II miejsce o Puchar Prezydenta 
Miasta Świnoujścia. Reklamujemy miasto na różnych zawodach. Największe 
koszty pochłania uprawianie żeglarstwa. W zeszłym roku Panowie z klubu zdobyli 
Mistrza Polski w żeglarstwie. Otrzymali Puchary od Premiera Tuska.  

Pan z Cross Jastrzębie 

 - Jeżeli chodzi o żeglarstwo to z Jastrzębia stratujemy od 2000 r. Od 2000 roku 
praktycznie poniżej trzeciego miejsca nie spadliśmy. Nie mamy się czym 
pochwalić z miasta Jastrzębie.  

Olga Majkowska 

 - Proszę Państwa, posiadamy określone instrumenty, którymi się posługujemy. 
Mamy 4 instrumenty, którymi posługujemy się w wydziale Informacji, Kultury               
i Sportu jeżeli chodzi o wspieranie sportu. Pierwszy instrument to nagrody i 
Państwo w tym roku składali wniosek o nagrodę Prezydenta Miasta. Problem 
polega na tym, że uchwała wymaga, aby zaświadczenie o osiągniętym sukcesie 
było wystawione przez stosowny Polski Związek Sportowy. Polski Związek 
sportowy to taka instytucja, której ustawowo określone są obowiązki, sposób 
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powoływania. Niestety Państwo przedstawili zaświadczenia, które nie są 
wystawiane przez Polski Związek Sportowy tylko stowarzyszenie , które nazywa 
się – Polski Związek Żeglarzy Niepełnosprawnych. Takie stowarzyszenie działa w 
oparciu o ustawę – Prawo o stowarzyszeniach. Niestety nie stanowi to podstawy 
do przyznania pieniężnej nagrody Prezydenta Miasta. O stypendia Państwo się 
nie staraliście. Żeby Państwa uhonorować finansowo w zakresie nagród i 
stypendiów – nie było takiej możliwości. Jeżeli Państwo zaczną funkcjonować w 
ramach rywalizacji organizacji i nadzorowanych przez Polski Związki Sportowe to 
będzie taka możliwość. Wniosek nie spełniał wymogów formalnych. 2 kolejne 
sposoby na to , żeby sięgać po pieniądze to są dotacje. Dotacje mogą być 
przyznawane na określone działania. Z tego co wiem to Państwo nie ubiegali się 
o dotacje.  

Józefa Jóźko 

 - Składaliśmy wniosek o nagrodę Prezydenta Miasta, ale nikt nam nie 
powiedział, że ma to być zaświadczenie Polskiego Związku Sportowego. Jak 
przyjmuje się wniosek to można zwrócić uwagę na błędy. Zapis w uchwale Rady 
Miasta od razu odrzuca osoby niepełnosprawne. Czujemy się dyskryminowani 
ponieważ w §8 pkt. 2 uchwały mówi – „Nie dotyczy osób niepełnosprawnych”. 

Janusz Ogiegło 

 - Jest taki zapis, że odrzuca się osoby niepełnosprawne? 

Olga Majkowska 

 - Absolutnie nie, punkt który mówi – „Nie dotyczy osób niepełnosprawnych” to 
punkt , który odnosi się do wymogu na dwóch poziomach rozgrywkowych. Jest to 
wyjście naprzeciwko osobom niepełnosprawnym w ten sposób, że Państwo nie 
musicie mieć dwóch poziomów rozgrywkowych w przeciwieństwie do wszystkich 
innych dyscyplin sportowych.  

Pan z Cross Jastrzębie 

 - Musicie Państwo wiedzieć, że każdy związek żeglarski musi mieć zezwolenie 
Polskiego Związku Żeglarskiego z siedzibą w Warszawie. Nie ma czegoś takiego, 
że Polski Związek Żeglarzy organizuje nam zawody. Uważam, że powinniśmy 
zostać wcześniej poinformowani, że takie zaświadczenie jest potrzebne.  

Olga Majkowska 

 - Nie od razu zdawaliśmy sobie sprawę, że Polski Związek Żeglarzy 
Niepełnosprawnych nie jest Polskim Związkiem Sportowym. Nie jestem w stanie 
od razu wyłapać wszystkich błędów.  

Rosińska Iwona 

 - W żaden sposób Państwa nie dyskryminujemy. Dobrze jest, aby wcześniej 
przyjść złożyć wniosek a nie na ostatnią chwilę.  
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Włodarek Piotr 

 - Myślę, że powinno się Państwu wytłumaczyć o jakie zaświadczenie chodzi. 
Uważam, że kluby, które starają się o dotację powinny po tygodniu czy dwóch 
zgłaszać się do Wydziału w celu zapytania czy wniosek jest dobry czy zły.  

Olga Majkowska 

- Nie ma możliwości uzupełniania wniosków po terminie składania.  

Włodarek Piotr 

 - Wobec tego wniosek powinien być składany bezpośrednio w wydziale i Panie 
powinny sprawdzić czego brakuje.  

Olga Majkowska 

 - Proszę pamiętać, że pomoc jaką świadczy wydział przed momentem złożenia 
wniosku jest to tylko  pomoc. Nie biorę odpowiedzialności za to co się znajdzie 
we wniosku. Niejednokrotnie jest tak, że wskazujemy różne rzeczy, które są do 
poprawienia a po oficjalnym wpłynięciu wniosku rzeczy i tak nie są poprawione.  

Małolepszy Norbert 

 - Czy nie można wezwać klubu do uzupełnienia dokumentów? 

Olga Majkowska 

 - W świetle obowiązującej uchwały nie można. Dodam, że zaświadczenie o 
sukcesach sportowych musi być wystawione przez właściwy Polski Związek 
Sportowy. Żaden klub nigdy nie zgłaszał nam problemów z uzyskaniem takiego 
zaświadczenia.  

Józefa Jóźko 

 - Nie mamy do nikogo pretensji. Proszę nie mówić, że nie wiecie Państwo, że w 
Jastrzębiu mieszkają Mistrzowie Polski w żeglarstwie bo jest nam bardzo przykro. 
Oczekujemy od Państwa jakiejś pomocy.  

Olga Majkowska 

 - Możecie Państwo ubiegać się o dotacje.  

Janusz Ogiegło 

 - Proszę na następną komisję przygotować projekt uchwały w sprawie rozwoju 
sportu. Dziękujemy za przybycie i gratulujemy sukcesów.  

Ad.5 

Działalność Klubu Tańca Towarzyskiego, 

Zastępca Dyrektora MOSIR – Michał Szelong przedstawił informację dot. 
funkcjonowania Klubu Tańca Towarzyskiego. 
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Informacja stanowi załącznik do protokołu.  

Ad.6 

Wolne głosy i wnioski 

Norbert Małolepszy 

 - Szanowni Państwo, kończy się umowa dzierżawy kortów tenisowych na OWN. 
Co dalej z kortami? 

Szelong Michał 

 - Wydaje mi się , że robienie przetargu pod względem formalnym na okres 3 lat 
mija się  z celem ponieważ nie wiadomo jaka będzie całościowa koncepcja OWN. 
My ze swojej strony możemy zaproponować np. na okres 2 lat bez przetargu 
przekazanie kortów Jastrzębskiemu Towarzystwu Tenisowemu. Jastrzębskie 
Towarzystwo Tenisowe sugeruje obniżenie czynszu. Czynsz wynosi 861 zł 
miesięcznie.  

Małolepszy Norbert 

 - Chciałbym aby korty tenisowe użyczyć bezpłatnie Jastrzębskiemu Towarzystwu 
Tenisowemu. Co zrobić, aby korty zaczęły funkcjonować od 1 maja ? 

Szelong Michał 

 - Jest to inwencja osób prowadzących korty tenisowe z ramienia Jastrzębskiego 
Towarzystwa Tenisowego.  

Małolepszy Norbert 

 - Na jakich zasadach jest użyczona hala dla KS Jastrzębski Węgiel? 

Szelong Michał 

 - Za symboliczną 1 zł. Tak samo jak lodowisko i stadion. 

Małolepszy Norbert 

 -  Proponuję tak samo zrobić z kortami tenisowymi.   

Proponowany wniosek Komisji Kultury i Sportu: 

Komisja wnioskuje  o możliwość użyczenia Jastrzębskiemu Towarzystwu 
Tenisowemu, ziemnych kortów tenisowych usytuowanych na Ośrodku 
Wypoczynku Niedzielnego administrowanym przez MOSiR w Jastrzębiu-Zdroju. 
Nadmieniamy, że odpłatność za użyczenie winna  być ustalona na kwotę 1 zł               
w rozliczeniu miesięcznym, tak jak na podobnej zasadzie wiele podmiotów 
realizujących cele szkolenia sportowego w konkretnej dziedzinie dzieci                           
i młodzieży w Jastrzębiu-Zdroju korzysta z obiektów sportowych. Dotychczas 
funkcjonowanie kortów tenisowych na terenie OWN odbywało się na podstawie 3 
letniej umowy dzierżawy, której termin mija 30.04.12. Brak decyzji w 
przedmiotowej sprawie spowoduje, że korty tenisowe od początku sezonu tj. od 
dnia 1 maja 2012 będą obiektem zamkniętym. Użyczenie kortów Jastrzębskiemu 
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Towarzystwu Tenisowemu podpisane na podstawie obustronnie zaakceptowanego 
regulaminu, da gwarancję, że obiekt będzie dobrze przygotowany dla wszystkich 
miłośników tenisa ziemnego w naszym mieście. 
 
Wniosek komisji został przyjęty.  
 
Ad.7 

Przyjęcie protokołu z dnia 22 marca 2012 r.  

Protokół został przyjęty głosami: za – 6, przeciw – 0, wstrzymujących 
się – 0. 

Ad.8 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Kultury i Sportu – Janusz Ogiegło  
podziękował wszystkim za przybycie po czym zakończył posiedzenie.  

 

Protokołowała      Zastępca Przewodniczącego 

Monika Dulewicz      Komisji Kultury i Sportu 

            JANUSZ OGIEGŁO 

 

 


